
   Protokół Nr LI/10
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 25 lutego 2010 roku

Otwarcie obrad – godz. 1506

Zamknięcie obrad – godz. 1748

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
 
Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 28 stycznia 2010 roku. 

Nie wniesiono uwag do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 stycznia 2010 roku 
i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 13 radnych:   za – 13     przeciw – 0    wstrzymało się – 0 .

Ad. 5

 Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego 
radnym  porządku  obrad  (proponowany  porządek  obrad  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

Burmistrz – wniósł o wprowadzenie do porządku obrad DRUKU NR 3, tj. projektu 
uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Gminnego Przedszkola Publicznego z grupą 
żłobkową w Radkowie w celu przekształcenia w jednostkę budżetową. Wyjaśnił, że 
jest to likwidacja przekształceniowa wynikająca ze zmiany przepisów ustawowych, 
przedszkole musi zostać przekształcone, aby zgodnie z ustawą funkcjonowało jako 
jednostka budżetowa.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  porządku  obrad  z  uwzględnieniem 
propozycji zgłoszonej przez Burmistrza:

Głosowało 13 radnych:   za – 13     przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.



Ad. 6

Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie za rok 2009

Robert  Marchewka  –  Komendant  Komisariatu  Policji  w  Nowej  Rudzie  –  złożył 
informacje z oceny stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 
Radków w zakresie dotyczącym policji – informacja stanowi załącznik do protokołu.

O godz.  1523 liczba radnych  zwiększyła  się  do 14 na obrady sesji  przybył  radny 
Ryszard Markowicz.

J.  Pabian  –  odniósł  się  do  przedstawionej  informacji  przez  Komendanta  R. 
Marchewkę w kwestii bezpieczeństwa w ruchu drogowym – zapytał, dlaczego policja 
z  pobłażaniem  traktuje  ludzi,  którzy  nie  dopełniają  obowiązku  nie  dbają  o  stan 
nawierzchni dróg. Radny uważa, że droga 387 prowadząca do Radkowa powinna 
być zamknięta, zapytał, dlaczego policji tu nie ma. 

R.  Marchewka  –  wyjaśnił,  że  policja  występuje  w  sprawie  bezpieczeństwa  na 
drogach  do  zarządu  dróg,  ale  policja  nie  może  załatać  dziur.  Policja  może 
występować z działaniami, na które pozwalają przepisy. Komendant poinformował,  
że zostały podjęte działania na drodze prowadzącej do Radkowa.

J. Gorczyczki – zapytał jak się zmieniła sprawa przestępstw i spożywania narkotyków 
na  terenie  powiatu  w  związku  z  wejściem przepisów na  terenie  Czech  a  drugie 
pytanie odnośnie samochodów ciężarowych przejeżdżających przez byłe przejście 
graniczne w Tłumaczowie. 

R. Marchewka –wyjaśnił, że od nowego roku władze czeskie pozwoliły na posiadanie 
narkotyków w różnych ilościach, co nie stwarza zagrożenia dla obywateli polskich. 
Odnośnie samochodów ciężarowych,  które przejeżdżają przez granicę Komendant 
odesłał radnego do wydziału ruchu drogowego Komendy Powiatowej w Kłodzku, aby 
uzyskać kompetentne informacje.

J. Pabian – potrzebuje uściślenia czy Policja może karać - występować do Sądu, 
Prokuratury  o  ukaranie  zarządcy  dróg,  który  nie  utrzymuje  drogi  w  należytym 
porządku, czy jakieś przepisy krępują Policji ręce.

R. Marchewka – wyjaśnił, że to, co policja mogła to zrealizowała, jeżeli zarządca nie 
będzie realizować pouczeń to policja podejmie kolejne działania.

Rafał Chorzewski - Dowódca Jednostki Ratowniczo - Gaśniczej w Nowej Rudzie – 
złożył informacje oceny stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy Radków 
w zakresie działań należących do Państwowej Straży Pożarnej – informacja stanowi  
załącznik do protokołu.

Bogusław  Proszek  –  Komendant  Gminnym  OSP  w  Radkowie  –  złożył  raport  z 
działalności OSP działających na terenie gminy Radków – raport stanowi załącznik 
do protokołu. 



Przemysław Lis – Kierownik Placówki Straży Granicznej w Kudowie Zdroju – złożył  
informację oceny stanu bezpieczeństwa i  porządku publicznego na terenie gminy 
Radków w zakresie należącym do zadań Straży Granicznej  – informacja stanowi 
załącznik  do  protokołu.  Kierownik  Placówki  Straży  Granicznej  poinformował,  że 
Placówka w Kudowie Zdrój zostanie z dniem 30 kwietnia 2010 roku zlikwidowana a 
cały  teren  będzie  podlegał  Straży  Granicznej  w  Kłodzku.  Kierownik  Placówki 
nawiązał  do  pytania  radnego  J.  Gorczyckiego  i  odpowiedzi  Komendanta  Policji 
Nowej Rudy w kwestii legalności posiadania narkotyków w Czechach poinformował, 
że  w  dniu  dzisiejszym  otrzymał  niepełną  odpowiedz  pismo  Ministerstwa 
Sprawiedliwości  z  Czech  i  nie  jest  prawdą,  że  w  Czechach  można  posiadać 
narkotyki. 

J.  Pabian  –  radny  jadąc  do  Kłodzka  drogą  międzynarodową  Kłodzko  –  Kudowa 
natchnął się na cztery patrole Straży Granicznej, uważa, że taka ilość patroli, która 
lustruje  lornetkami  przejeżdżające  samochody  wywiera  fatalne  wrażenie  na 
wjeżdżających do Polski cudzoziemcach.

P. Lis – wyjaśnił, że każda służba ma inną specyfikę i inny zakres czynności. Straż 
Graniczna  zajmuje  się  cudzoziemcami,  szukają  konkretnych  pojazdów  na 
zagranicznych rejestracjach stąd to obserwowanie przez lornetki.

L. Dorszewski – Komendant Straży Miejskiej w Radkowie – złożył sprawozdanie o 
stanie  bezpieczeństwa  publicznego  na  terenie  gminy  Radków  w  zakresie  zadań 
należących do Straży Miejskiej - sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.
 
Burmistrz – podziękował służbą mundurowym za złożenie sprawozdań i przybycie na 
dzisiejsze  obrady  RM.  Stwierdził,  że  jako  odpowiedzialny  w  naturze  za 
bezpieczeństwo w gminie i system, jaki w gminie został wprowadzony polegający na 
centralizacji zarządzania zdarzeniami losowymi został uznany. Można by było więcej 
zrobić w zakresie poprawy stanu bezpieczeństwa, ale brak środków finansowych tą 
pomoc  ogranicza.  Burmistrz  nie  może  sprostać  wszystkim  służbą  mundurowym, 
którym należy się uznanie, znając sytuację finansową Policji  w Polsce nie można 
oczekiwać cudów. Pomagając Policji gmina Radków chce stworzyć trzy stanowiska 
komputerowe.  Burmistrz  podziękował  Policji  za  współprace  i  zaangażowanie  w 
sprawy  bezpieczeństwa.  Pochwalił  współpracę  i  zaangażowanie  w  sprawy 
bezpieczeństwa Straży Pożarnej.

Z.  Szkretka  –  Radny  Powiatowy  -  Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  w 
powiecie  kłodzkim.  Poinformował,  że  w  Starostwie  zajmowali  się  też  sprawami 
bezpieczeństwa w poszerzonym zakresie. Jako mieszkaniec gminy Radków czuje się 
bezpieczny  dzięki  służbą  i  podejmowanym  działaniom,  bo  system  oddziaływania 
szczególnego  zagrożenia  działa  na  bieżąco.  Rada  Powiatu  Kłodzkiego  bardzo 
wysoko postrzega bezpieczeństwo w gminie Radków.

O godz.1633 Przewodniczący RM ogłosił 15 minutową przerwę.

Ad. 7
Obrady wznowiono o godz.1650.



Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres 
od 28 stycznia 2010 roku do 24 lutego 2010 roku (sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu).

J. Pabian – odniósł się do przedstawionego sprawozdania przez Burmistrza w kwestii  
przejęcia  kompleksu  pałacowego  w  Ratnie  Dolnym  -  zapytał,  czy  gmina  może 
przejąć kompleks pałacowy w Ścinawce Górnej, który grozi zawaleniem. 

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  są  trzy  takie  zespoły  na  terenie  gminy  Radków.  Został 
przejęty  obiekt  pałacowy  w  Ścinawce  Średniej  gdzie  zostały  wykonane  prace 
zapobiegawcze,  ale  jest  to  duże  wyzwanie  dla  gminy.  W  sprawie  Sarn  są 
prowadzone rozmowy z Agencją  Nieruchomości  Rolnych  o przejęcie  zabudowań, 
jednak  Burmistrz  nie  przejmie  tych  obiektów  na  wymyślonych  warunkach  przez 
Agencje.  Burmistrz  szczegółowo  przedstawił  położenie  oraz  stan  obiektów 
pałacowych znajdujących się na terenie gminy Radków. 
Ad. 8

Burmistrz zapytał czy Rada życzy sobie, aby odczytywał sprawozdanie z działalności 
i  wydatkowania  środków  finansowych  MGKRPA  w  Radkowie  oraz  z  wpłat  za 
zezwolenia  na  sprzedaż  alkoholu  za  rok  2009,  z  którym  radni  zapoznali  się  na 
posiedzeniach  Komisji  (sprawozdanie  stanowi  załącznik  do  protokołu),  czy  też 
przyjmie je bez odczytywania.

Przewodniczący RM wyraził zgodę na przyjęcie sprawozdania bez jego odczytywania

Ad. 9

DRUK NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2010 
rok

Skarbnik  Gminy  –  poinformowała,  że  projekt  uchwały  był  analizowany  na 
posiedzeniach  Komisji,  poprosiła  o  przyjęcie  projektu  uchwały  zgodnie  z 
uzasadnieniem.

 Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.



DRUK  NR  2  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu 
Dolnośląskiemu na zadanie „Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 
387 w m. Ścinawka Średnia” 
 
Burmistrz  –  poinformował,  że  projekt  uchwały  został  szeroko  omówiony  na 
posiedzeniach  Komisji  RM.  Burmistrz  poprosił  o  przyjęcie  projektu  uchwały  w 
przedstawionym  brzmieniu,  dodał  tylko,  że  poprzez  podjęcie  uchwały  można 
zabezpieczyć i podnieść bezpieczeństwo a z drugiej strony gmina ma gwarancje, że 
przy odbudowie części pieszych to zostaną przyspieszone prace na odbudowie dróg 
w gminie. Burmistrz poinformował, że jest zapewnienie Marszałkowskie o odbudowie 
odcinków drogi w kierunku Radkowa. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie zamiaru likwidacji Gminnego Przedszkola publicznego z 
grupą żłobkową w Radkowie w celu przekształcenia w jednostkę budżetową.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  nie  chodzi  o  likwidacje  Przedszkoli,  ale  w  związku  z 
wejściem w życie nowej ustawy o finansach publicznych należy zakończyć likwidację 
zakładów budżetowych. Szczegółowo projekt uchwały omówi Sekretarz gminy.

Sekretarz  gminy  –  wyjaśniła,  że  obowiązek  przekształcenia  formy  organizacyjno 
prawnej  GPP z gr.  żłobkową wynika ustawy przepisów wprowadzonych ustawą o 
finansach publicznych. Proces likwidacyjny należy zakończyć do końca 2010 roku z 
uwagi,  że  Przedszkole  jest  placówką  oświatową  przekształcenie  poprzedzone 
likwidacją musi się odbywać w oparciu o przepisy ustawy o systemie oświaty.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały



A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 10 
Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy
Nie było.

Ad. 11
Interpelacje radnych
Nie wniesiono.

Ad. 12
Sprawy różne

J.  Gorczycki  -  zapytał  czy  coś  się  posunęło  w  sprawie  budynku  na  przejściu 
granicznym.

Burmistrz  –  poinformował,  że  Starosta  przyjął  propozycję  przekazania  aktem 
notarialnym  darowizny  i  są  przygotowania  wstępne  założenia  do  aktu,  jednak 
Starosta ostatecznej decyzji jeszcze nie podjął. 

Ad. 13

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM  zamknął  LI  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała:         Przewodniczący 
 Lucyna Połowczuk     Rady Miejskiej w Radkowie

            Marian Gancarski
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